
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu kolmanda istungi

P R O T O K O L L

Antsla 14. november 2017 nr 3

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.10

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 16 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalemisest oli teatanud volikogu liige K.-Oudekki Loone

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Tiina Vares, vallasekretär Triin Parts ja 
maakorraldaja Ester Hommik.

Margus Klaar: Informatsiooni all arutame VL Me Elame Siin poolt esitatud kahte avaldust.

Margus Klaar: Kas päevakorra projekti osas on ettepanekuid?
Airi Hallik-Konnula: Teen ettepaneku jätta päevakorrast välja päevakorrapunkt 13. Otsuse eelnõul 
puudub seletuskiri, tegemist on „toore” eelnõuga. Kuna tegemist on väga olulise 
päevakorrapunktiga - struktuuri muudatusega, siis seda otsust ei saa teha kiirustades. Esitatud 
eelnõu ei vasta hea valitsemistava põhimõtetele. 
Volikogu esimees pani hääletusele Airi Hallik-Konnula ettepaneku, jätta päevakorrast välja 
päevakorrapunkt 13.
Ettepaneku poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 10 volikogu liiget. 

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget. 

Päevakord:

1. Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine.
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

2. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine.
Ettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Alatise haridus-ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine. 
Ettekandja: Riho Roon, haridus- ja kultuurihoiukomisjoni esimees

4. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu kinnitamine.
Ettekandja: Lehar Neve, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

5. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale.
Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja

6. Esindaja nimetamine Antsla Gümnaasiumi hoolekogusse
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

7. Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku 
liikmeteks

Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees



8. Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse liikmeks
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

9. Volikogu esimehele hüvitise maksmine seoses volituste tähtaja lõppemisega
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

10. Volikogu esimehele töötasu määramine.
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu aseesimees

11. Asutuste ümberkorraldamine.
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

12. Antsla Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri kinnitamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

13. Antsla Vallavalitsuse liikmete kinnitamine ja  palgalise vallavalitsuse liikme ametisse 
nimetamine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
14. Vallavanematele hüvitise maksmine seoses volituste tähtaja lõppemisega

Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees
15. Informatsiooni ärakuulamine.

1. Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine

Margus Klaar: 8. novembril esitas volikogu liige Kalle Nurk avalduse, et soovib tagasi astuda 
arengu- ja planeerimiskomisjoni aseesimehe kohalt.  
KOKS-i § 47 lõike 1 kohaselt tuleb meil uuesti valida ka uus komisjoni esimees.  
Palun esitage kandidaadid.

Üllar Ahi: Esitan arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaadiks Jarek Jõela. 
Evelyn Tõniste: Esitan arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaadiks Airi Hallik-
Konnula.
Teisi ettepanekuid ei tehtud.
Jarek Jõela ja Airi Hallik-Konnula olid nõus kandideerima.

Lehar Neve: Ettepanek nimekiri sulgeda.
Volikogu esimees pani tehtud ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Volikogu esimees andis sõna arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe kandidaatidele. 

Jarek Jõela: Jään oma eelmisel istungil öeldud sõnade juurde. Pean oluliseks erinevate võimaluste 
ja pakkumiste (projektid, kaasrahastused) kasutamist.
Aivo Värton: Mitme liikmeline tuleb komisjon?
Jarek Jõela: Komisjon tuleb 9-liikmeline.
Raivo Vallner: Milliste ülesannetega komisjon tegelema hakkab? Mis on kõige pakilisem?
Mis on komisjoni põhiväärtus? Milline on komisjoni põhiväärtus?
Jarek Jõela: Kõige pakilisem on korda saada linna tänavad. Selle projektiga, milleks Maanteeamet 
hanke välja kuulutas, tuleb kindlasti kaasa minna. 
Kalle Nurk: Ütlesid, et arengukomisjoni ülesanne on läbi projektide raha hankida. Võib-olla peaks 
arengukomisjoni töö olema väga palju muud, laialdasem.
Jarek Jõela: Pikemalt rääkisin eelmisel istungil, täna ainult täiendan oma mõtteid. 
Veiko Haugas: Kas on mõeldud ka linna üldplaneeringule, millal sellega algust tehakse?
Jarek Jõela: Hetkel sellele küsimusele vastata ei oska, ei ole veel komisjoni liikmeidki valida 
saanud.



Airi Hallik-Konnula: Alustaksin Raivo Vallneri küsimusele vastamisega. Minu jaoks on kõige 
tähtsamad asjad dokumendid, mille alusel me vallas toimetame - põhimäärus, arengukava ja 
üldplaneering. Järgmisena omavad tähtsust korraldatud jäätmevedu uue valla territooriumil, et see 
toimiks ühtsete reeglite järgi ning Antsla linna detailplaneering. 
Raivo Vallner: Kuidas näed Sina vallale lisaraha saamist? Ilma rahata ei juhtu midagi.
Airi Hallik-Konnula: Ära tuleb kasutada kõik võimalused, sealhulgas tuleb ka pöörduda inimeste 
poole, kes teavad võimalusi ja oskavad projekte kirjutada.

Margus Klaar: Palun tehke ettepanek, kes võiks olla K.Oudekki Loone asemel 
häältelugemiskomisjoni liige.
Merike Prätz: Evelyn Tõniste.
Evelyn Tõniste oli nõus olema häältelugemiskomisjoni liige.

Volikogu esimees palus häältelugemiskomisjonil koosseisus Üllar Salumets, Kaia Pruuli ja Evelyn 
Tõniste tööle asuda.   VAHEAEG

Häältelugemiskomisjon valmistas ette hääletamissedelid. 
Häältelugemise komisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas valimise korda. Volikogu liikmetele 
jagati välja kandidaatide nimedega sedelid ja volikogu esimees kuulutas välja arengu- ja 
planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised. Viidi läbi salajane hääletamine. 
Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli 
nr 8 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus arengu- ja planeerimiskomisjoni 
esimeheks valituks Jarek Jõela ja aseesimeheks osutus valituks Airi Hallik-Konnula, kes said 
vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Jarek Jõela 9 häält ja Airi Hallik-Konnula 7 häält).

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimehe
ja aseesimehe valimine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget.

Otsustati: Kinnitada hääletamistulemused ja vastu võtta volikogu otsuse eelnõu „Alatise arengu- 
ja planeerimiskomisjoni esimehe ja aseesimehe valimine” otsusena nr 9.

2. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz. 
Soovin nimekirjas teha ühe muudatuse. Nimekirjast on välja jäänud volikogu liige Aivo Värton.
Olen valmis komisjoni võtma koosseisu väliselt kaks noorte esindajat Karl Joosep Põldsepp`a 
(Antsla Gümnaasiumi 10 kl. õpilase) ja Markus Meier`i (Hugo Treffneri Gümnaasiumi 11. kl 
õpilase).
Ettepanek on kinnitada eelarve- ja majanduskomisjon 10-liikmelisena. 

Valimisliit „Me Elame Siin” esindajad Kalle Nurk ja Airi Hallik-Konnula esitasid küsimusi, kuidas
saavutada proportsionaalsus valimisliitude esindatuse osas komisjonides seadusest (KOKS) 
lähtudes?
Merike Prätz: Protsendiliselt erilist erinevust ei ole, kas on 9 või 10 liiget. Kõik on kokkuleppe asi.
Hääletamist vajavaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu
kinnitamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud. 



Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu 
kinnitamine” otsusena nr 10.  

3. Alatise haridus-ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines haridus- ja kultuurihoiukomisjoni esimees Riho Roon.
Teen ettepaneku, kinnitada haridus- ja kultuurihoiukomisjon 10-liikmelisena.

Airi Hallik-Konnula: Kas Sa näed probleemi meie ettepanekus, et hariduskomisjon ja 
kultuurikomisjon peaksid eraldi komisjonid olema, hetkel komisjon rohkem kultuuri poole kaldu.
Riho Roon: Minu pädevuses ei ole eraldi komisjonide moodustamine. Kui volikogu leiab, et see 
on tark ja vajalik otsus, siis toetan.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise haridus-ja kultuurikomisjoni koosseisu 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise haridus-ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine” 
otsusena nr 11.  

4. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Lehar Neve. 
Teen ettepaneku, kinnitada sotsiaal- ja tervishoiukomisjon 7-liikmelisena.
Koosseisuvälise liikmena kaasan komisjoni töösse Helena Värtoni (Kuldre Põhikooli õpilane).

Veiko Haugas: Kuna sotsiaal ja tervishoid on meie vallas arendamist vajav valdkond, siis miks on 
komisjon nii väikese liikmete arvuga?
Lehar Neve: Kuna volikogu poolt ei ole kehtestatud miinimumliikmete arvu, sobivaks peetakse 7-
11 liiget komisjonis, siis mina leidsin, et 7 liiget on sobiv komisjoni liikmete arv. 
Airi Hallik-Konnula: Selles komisjonis tekib jälle proportsionaalse esindatuse küsimus. Kes selles 
komisjonis on VL „Ühisjõud” esindaja?
Lehar Neve: Meil oli selline kokkulepe, et VL „Ühisjõud” ei nimeta sellesse komisjoni oma 
esindajat, selline oli nende soov. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni 
koosseisu kinnitamine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääletas 6 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu 
kinnitamine” otsusena nr 12. 

5. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik.



Elektrilevi OÜ esindaja Terje Kuklase on esitanud 4. augustil 2017. a taotluse Antsla valla omandis
olevatele transpordi maadele isikliku kasutusõiguse seadmiseks. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, anda nõusolek isikliku kasutusõigusega koormamiseks 
Elektrilevi OÜ kasuks Punga tee katastriüksusele, kasutusõigusega koormatava ala suurus on 439 
m2  (pikkus 269 m) ning Mäe-Koska tee katastriüksusele, koormatava ala suurus on 106  m2 
(pikkus 91 m).

Jarek Jõela: Mis on selle eesmärk?
Ester Hommik: Projekti eesmärk on 10kV fiidri parendamine. Osad õhuliinid viiakse 
maakaablisse.
Raivo Vallner: Kas see on tasuline või tasuta?
Ester Hommik: Isikliku kasutusõiguse tasu määratakse vastavalt õigusaktides ettenähtud suurusele 
ja korrale. Üldiselt anname tasuta.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine 
munitsipaalmaale”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale” 
otsusena nr 13. 

6. Esindaja nimetamine Antsla Gümnaasiumi hoolekogusse

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar.
Volikogu määrab hoolekogusse kooli pidaja esindaja oma liikmete hulgast, volikogu uue koosseisu
volituste algusest kuni volikogu koosseisu volituste lõppemiseni.
Palun tehke ettepanekuid, keda võiksime Antsla Gümnaasiumi hoolekogu liikmeks nimetada. 

Evelyn Tõniste: Esitan hoolekogu liikme kandidaadiks Kaia Pruuli.
Üllar Salumets: Esitan hoolekogu liikme kandidaadiks Riho Rooni.
Riho Roon taandas ennast. Kaia Pruuli andis nõusoleku.

Teisi ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Esindaja nimetamine Antsla Gümnaasiumi 
hoolekogusse”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindaja nimetamine Antsla Gümnaasiumi hoolekogusse” 
otsusena nr 14. 

7. Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku 
liikmeteks

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Nagu tavaks on olnud, esitatakse VOL-i üldkoosoleku liikmeteks vallavanem ja volikogu esimees. 
Nende asendajateks nimetada Kurmet Müürsepp ja Merike Prätz.



Kalle Nurk: Asendusliige Kurmet Müürsepp ei ole täitevorganis tööl, vaid on volikogu liige. 
Esitan Valimisliit „Me Elame Siin” poolt kirjaliku ettepaneku asendusliikme kohta.
Margus Klaar loeb ette Valimisliit „Me Elame Siin” poolt esitatud kirjaliku ettepaneku, nimetada 
VOL-i üldkoosoleku liikme Avo Kirsbaumi asendajaliikmeks Kalev Joab.   

Margus Klaar: Esimesena panen hääletusele otsuse eelnõu, „Esindajate ja nende asendajate 
nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeteks”.
Poolt hääletab 10 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget, erapooletuid ei ole. 

Margus Klaar: Teisena esitatud ettepanekut ei ole mõtet enam hääletusele panna. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa 
Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeteks” otsusena nr 15. 

8. Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse liikmeks

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Nimetada Antsla valla esindajana VOL-i juhatuse liikmeks Avo Kirsbaum ja asendusliikmeks 
Kurmet Müürsepp.
Valimisliit „Me Elame Siin” teeb ettepaneku, esitada VOL-i juhatuse asendusliikmeks Kalle Nurk. 

Margus Klaar: Esimesena panen hääletusele otsuse eelnõu, mille kohaselt on ettepanek nimetada 
VOL-i juhatuse liikmeks Avo Kirsbaum ja asendusliikmeks Kurmet Müürsepp. 
Otsuse eelnõu poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse
liikmeteks” otsusena nr 16. 

9. Volikogu esimehele hüvitise maksmine seoses volituste tähtaja lõppemisega

Kurmet Müürsepp taandas ennast küsimuse arutelust.

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar.
Haldusreformi seaduse § 19 lg 1 p 2 ette näeb, et kui volikogu esimehe volitused lõpevad seoses 
volikogude algatusel toimuva valdade haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumise 
tulemusena uue valitsuse ametisse nimetamisega ja isik on volikogu esimehena töötanud vähemalt 
ühe aasta enne ühinemise käigus moodustunud uue kohaliku omavalitsuse üksuse volikogu 
valimiste tulemuste väljakuulutamise päeva, makstakse volikogu otsusega hüvitist kohaliku 
omavalitsuse volikogu valimiste tulemuste väljakuulutamise päevale eelnenud kahe aasta vastava 
ametikoha kuu keskmise ametipalga, töötasu või hüvituse 12-kordses ulatuses. 

Kalle Nurk: Mida Kurmet Müürsepp on saanud, kas ametipalka, töötasu või hüvitust?
Margus Klaar: Töötasu.
Kalle Nurk: Kui suur on see summa, mille vald peab välja käima?
Lehar Neve: Riigi eelarvest tulevad vahendid. Teeme 5 minutilise vaheaja ja selgitame selle 
summa välja. VAHEAEG 15.45-15.50
Margus Klaar: Summa on 5752.08 eurot miinus maksud.
Kalle Nurk: Täpsustan, midagi ei maksa riik, maksab ikka meie vald.
Margus Klaar: Tegemist on riigi poolt eraldatud ühinemistoetuse rahaga ja sellest me maksame. 



Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Volikogu esimehele hüvitise maksmine seoses 
volituste tähtaja lõppemisega”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 2 volikogu liiget, Kurmet 
Müürsepp ei hääletanud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Volikogu esimehele hüvitise maksmine seoses volituste 
tähtaja lõppemisega” otsusena nr 17.

10. Volikogu esimehele töötasu määramine

Margus Klaar taandas ennast küsimuse arutelust. 

Ettekandega esines volikogu aseesimees Merike Prätz.
Otsuse eelnõuga määratakse uuele vallavolikogu esimehele töötasu järgnevaks 
valitsemisperioodiks. Ettepanek on määrata alates 1.11.2017. a vallavolikogu esimehe töötasu 
suuruseks 800 eurot kuus. Muid hüvitisi ei kaasne.

Kalle Nurk: Mida tähendab, muid hüvitisi ei kaasne?
Merike Prätz: Ei kaasne autokompensatsiooni ega telefonikulude hüvitist.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu aseesimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Volikogu esimehele töötasu määramine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige, Margus 
Klaar ei hääletanud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Volikogu esimehele töötasu määramine” otsusena nr 18.

11.  Asutuste ümberkorraldamine

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar.
Korraldada ümber Antsla valla ametiasutused Antsla Vallavalitsus ja Urvaste Vallavalitsus liitmise 
teel ning liita Urvaste Vallavalitsus  Antsla Vallavalitsusega.
Ametiasutuste liitmise tulemusena Urvaste Vallavalitsuse (registrikood  75015456) tegevus 
lõpetatakse ning alates 01.01.2018. a jätkab tegevust Antsla Vallavalitsus (registrikood 75010418).
Antsla Vallavalitsusel korraldada otsuse alusel Antsla valla ametiasutuste tegevuse 
ümberkorraldamine ning tagada õigusaktidest tulenevad toimingud ja valmistada ette vastavad 
dokumendid.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Volikogu aseesimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Asutuste ümberkorraldamine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Asutuste ümberkorraldamine” otsusena nr 19.



12. Antsla Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Vastavalt Antsla valla põhimääruse § 49 lõikele 1 teen ettepaneku kinnitada Antsla Vallavalitsus 5-
liikmelisena alljärgneva struktuuriga: vallavanem, abivallavanem ja kolm vallavalitsuse liiget. 

Kalle Nurk: Vallavanem täidab volikogu poolt ette antud võimalusi. Eelnõus toodud valitsuse 
liikmete struktuuris on sees abivallavanem, mida ei näe ette meie juhtimisstruktuur. Miks võtsid 
abivallavanema juhtvalitsusse?
Avo Kirsbaum: Koalitsioon on nii kokku leppinud, et tuleb abivallavanema ametikoht.
Kalle Nurk: Teen ettepaneku eelnõud mitte vastu võtta, kuna ta on vastuolus meie kehtiva 
põhimäärusega. 
Avo Kirsbaum: Selline on minu ettepanek. 
Kaia Pruuli: Kas sellepärast muudetakse vallavalitsuse struktuuri?
Avo Kirsbaum: Ametnike struktuuri ei muudeta, kuna tegemist ei ole ametnikuga, vaid poliitilise 
abivallavanemaga.
Veiko Haugas: Minu ettepanek on jätta otsuse eelnõust välja 1.2 abivallavanema koht, kuna uue 
Antsla valla struktuuris sellist ametikohta ei ole. 
Merike Prätz: Vastavalt KOKS-i § 49-le, mis räägib valitsuse töö korraldamisest, siis tõesti 
vallavalitsuse koosseisu kuuluvad vallavanem ja vallavalitsuse liikmed. Vallavalitsuse liikmeteks 
võib olla ka ametikoht või volikogu otsusel võib valitsuse liikme ametikoht olla palgaline. Täpselt 
selline ettepanek on vallavanema poolt tehtud. Seadusega mingit vastuolu ei ole. 
Evelyn Tõniste: Millised saavad olema abivallavanema tööülesanded?
Avo Kirsbaum: Sellest räägime järgmises päevakorrapunktis. 
Airi Hallik-Konnula: Mulle tundub, et siiski on tegemist struktuuri muudatusega ühinemislepingu 
mõistes, kui abivallavanem saab majandusnõuniku asemele. Me asendame konkursiga valitava 
isiku poliitilise ametnikuga ja see on struktuuri kallale minek. 
Merike Prätz: Praegu räägime me vallavalitsuse struktuurist. Vallavalitsus on 5-liikmeline.
Ühinemislepingu juures on valla ametnike struktuuri eelnõu, mis tuleb uuel volikogul kinnitada. 
Eeldan, et järgmiseks volikogu istungiks on see eelnõu esitatud teile kinnitamiseks.
Airi Hallik-Konnula: Vales järjekorras tehakse praegu otsuseid.
Margus Klaar: Kõigepealt peame kinnitama vallavalitsuse, et uus vallavanem saaks tööle hakata.
Merike Prätz: Kõigepealt tuleb kinnitada vallavalitsuse struktuur ja siis vallavalitsuse koosseis. 

Evelyn Tõniste: Teen ettepaneku, võtta otsuse eelnõust välja punkt 1.2 „üks abivallavanem”.

Volikogu esimees pani hääletusele esimesena esitatud ettepaneku, otsuse eelnõu „Antsla 
Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri kinnitamine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri 
kinnitamine” otsusena nr 20.

13. Antsla Vallavalitsuse liikmete kinnitamine ja  palgalise vallavalitsuse liikme ametisse 
nimetamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Vastavalt Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 1 punktidele 17 ja 19, § 50 lõike 1 
punktidele 5 ja 6,  Antsla Vallavolikogu 21. mai 2013. a määruse nr 10 „Antsla valla põhimäärus”  
§ 49  lõikele 2 teen ettepaneku, kinnitada 5-liikmeline vallavalitsus koosseisus vallavanem, 



abivallavanem Kurmet Müürsepp töötasuga 1800 eurot kuus, majandusspetsialist Kristja Vilu, 
pearaamatupidaja Eve Sikk ja sotsiaaltöö peaspetsialist Kersti Kõrge.  

Kurmet Müürsepp on Eesti Maaomavalitsuste Liidu esimees, volitused lõpevad 26.02.2018. a. Tal 
on pikaajaline kogemus omavalitsussüsteemis, ta on olnud pikalt volikogu liige, on tuttav Urvaste 
valla ja Antsla valla oludega. Olles abivallavanema ametikohal on Kurmetil tugev kaasarääkimise 
võimalus Eesti Linnade ja Valdade Liidus.

Kristjan Vilu on olnud Urvaste valla abivallavanem, samuti Meremäe abivallavanem. Hetkel on ta 
ka Urvaste Valla Veevärk OÜ juhatuse liige ning on toimetanud Urvaste vallavalitsuse liikmena 
2,5 aastat.

Eve Sikk on Antsla valla pearaamatupidaja. On olnud pikalt ka vallavalitsuse liige. 

Kersti Kõrge on Antsla valla sotsiaaltöö peaspetsialist ning Urvaste valla sotsiaalnõunik.

Kõigil nendel inimestel on seos mõlema vallaga.
Vallavalitsuse esimese tööülesandena näen ametiasutuse struktuuri väljatöötamist, kus aluseks 
võetakse Antsla ja Urvaste valla ühinemislepingu lisa nr 6. 
Selleks, et oma tööd efektiivsemalt teha, olen plaaninud tegevusvaldkonnad abivallavanemaga ära 
jagada. Abivallavanem võtab üle minu ametiülesanded majandusspetsialistina. Tegevusvaldkonnad
on järgmised - taristu rajamine, hooldamine, korraldamisel osalemine; teede-tänavate hooldus; 
veevarustus ja kanalisatsioon; energia ja soojamajandus; ehitus ja ehitusjärelvalve; ruumiline 
planeerimine; maakasutus; sporditaristu hooldamine; üritustele kaasaaitamine ja liikluse 
korraldamine; kodanikukaitsetegevuse korraldamine; ettevõtlus ja tööstusalade arendustegevus ja 
koordineerimine, sh suhtlemine ettevõtjatega; lairiba arendus - kiire internet; projektide 
koordineerimine ja juhtimine; hangete läbiviimisel osalemine. Suurematest projektidest on käimas 
Perearstikeskuse rajamine ja Kobela tööstusalaga piirneva taristu rekonstrueerimine ning tulevikus
sotsiaalmaja rajamine. Lisanduvad ühekordsed tööülesanded. 
Küsimusi tekitanud töötasu on kokkuleppeline. Üldlevinud praktika põhjal moodustab 
abivallavanema töötasu 70-80% vallavanema töötasust, meil on ta 82% vallavanema töötasust. 
Võrreldes teiste Lõuna-Eesti omavalitsustega on meie (vallavanem ja abivallavanem) töötasud 
tavapärasest madalamad. Põlvas on kaks abivallavanemat töötasuga 2500 eurot, Valgas töötasuga 
2600 eurot, Kanepis vallavanema töötasu 2950 eurot.
Kurmet on Antsla patrioot, omaala professionaal ja usun, et ta saab oma tööülesannetega hakkama.

Raivo Vallner: Abivallavanem allub vallavanemale, aga samas on ka volikogu liige?
Avo Kirsbaum: Kui Kurmet Müürsepp nimetatakse vallavalitsuse liikmeks, siis tema volitused 
volikogu liikmena peatuvad. 
Kalla Nurk: Rääksid, et vallavalitsuse esimeseks ülesandeks on ametiasutuse struktuuri 
väljatöötamine ja et struktuur kinnitatakse järgmisel volikogu istungil. Aga ise samas juba muudad
juhtimisstruktuuri võttes tööle abivallavanema, pannes paika tema tööülesanded ja töötasu. See on 
volikogu poolt läbi arutamata. 
Avo Kirsbaum: Hetk tagasi kinnitati just vallavalitsuse koosseis, kus on abivallavanem ja kolm 
vallavalitsuse liiget.
VL Me Elame Siin liikmed jäid arvamusele, et tegemist on ühinemislepingus toodud struktuuri 
muudatusega. 
Triin Parts: Tegemist on poliitilise ametikohaga, mis tähendab seda, et kui meie vallavanem peaks 
„kukkuma” (vallavalitsus kukub), siis ei ole enam ka seda abivallavanema kohta. Abivallavanema 
kohta struktuuris olema ei saa.



Evelyn Tõniste: Kui peaks juhtuma, et vallavanem vahetub, kaob ära ka abivallavanema 
ametikoht. Praegu riskime sellega, et paneme abivallavanemale sellised tööülesanded, mis 
nõuavad järjepidevust ja ametniku tööd. 
Avo Kirsbaum: Ka ametnik võib töölt lahkuda. Siis ei ole midagi teha, tulevad uued inimesed, kes 
jätkavad tööd. Asendamatuid inimesi ei ole olemas. 
Raivo Vallner: Ettepanek rääkida eesti keeles. Poliitiline abivallavanem meenutab seda, kui vene 
ajal sõjaväes olid komissarid ja politrukid. Mis poliitikat abivallavanem eraldi teeb? Jätta sõna 
„poliitiline” ära, tal on eri statuut ja ongi kõik.
Kaia Pruuli: Kui mitu tundi nädalas hakkab abivallavanem tööl olema, kas 40 tundi nädalas?
Avo Kirsbaum: Täpselt nagu vallavanemgi 40 tundi nädalas.
Kaia Pruuli: Kuna teame, et Kurmet Müürsepal on ka muid kohustusi, siis kuidas mõtleb ta 
kõigega hakkama saada?
Avo Kirsbaum: Usun, et ta saab hakkama. 
Veiko Haugas: Selline koha loomine on vastuolus kogukonna õiglustundega, seda ei saa heaks 
kiita.
Riho Roon: Urvaste vallas on selle aja jooksul mil olen olnud vallavanem kolmas abivallavanem 
(kuigi ei olnud tegemist poliitilise abivallavanemaga), oleme hakkama saanud. Jätke 
vallavanemale õigus ja vabadus teha oma otsus. 
Evelyn Tõniste: Kas Sa Avo oskad tuua mõne näite, mida Kurmet on teinud Antsla heaks 
Maaomavalitsuste Liidu esimehena?
Avo Kirsbaum: Kurmet on info saajate esimeses ringis. 
Raivo Vallner: Meie ühinenud vallas on ligi 4700 elanikku, siin on omavalitsusi kus on 12000-
15000 elanikuga omavalitsuses üks abivallavanem, see ei tundu priiskamisena. Kas ei ole nii, et 
raha läheb ainult juhtidele, aga kes töö teevad, kas olete arvutanud, mis saab olema nende töötasu. 
Inimesed kes iga päev tööd teevad saavad 700-800 eurot miinimumpalka. 
Võib-olla tuleb kogu aparaat koondada ja maksta seitsmele inimesele korralik palk ja ongi kõik.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Kalle Nurk soovis ära kuulata abivallavanema.

Kurmet Müürsepp: Vallavanemaga oleme mõned korrad rääkinud struktuurist, et  juriidiliselt on 
nii, et abivallavanema ametijuhendit ei kinnitata, vaid töövaldkonnad määratakse vallavalitsuse 
otsusega. „Pehmem” valdkond jääb vallavanemale ja majanduspool abivallavanema ja meeskonna 
(umbes 10 inimest) täita. Peame tegema uue Antsla valla üldplaneeringu koo Urvaste osaga, kuhu 
pannakse sisse ka ehituslikud nõuded. Eelarve eelnõus on selleks juba vahendid ette nähtud. 
Meil on tuhat mõtet peas, mida on tarvis teha, aga peame otsustama, mida saame teha, milleks 
volikogu raha eraldab, milleks võimalused on. Loodan, et saame vallavanemaga kõikide nende 
ülesannetega hakkama. 
Kõik ettepanekud on teretulnud. Kõikide ettepanekutega arvestada ei saa. 

Evelyn Tõniste: Kuna tegemist on isikuvalimistega, siis on ettepanek korraldada salajane hääletus. 
Margus Klaar: Vallavalitsus kinnitatakse avalikul hääletamisel.
Airi Hallik-Konnula: Palun 5 minutilist vaheaega, et seadust kontrollida. 16.40-16.45 VAHEAEG

Margus Klaar: Raivo Vallner teatas, et ei võta hääletamisest osa. Kohal on praegu 15 volikogu 
liiget. 
Kurmet Müürsepp taandas ennast hääletamisest.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse liikmete kinnitamine ja  
palgalise vallavalitsuse liikme ametisse nimetamine”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 



Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse liikmete kinnitamine ja  palgalise 
vallavalitsuse liikme ametisse nimetamine” otsusena nr 21.

14.  Vallavanematele hüvitise maksmine seoses volituste tähtaja lõppemisega

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Maksta Merike Prätzile ja Riho Roonile seoses vallavanema volituste tähtaja lõppemisega hüvitist 
kohaliku omavalitsuse volikogu valimiste tulemuste väljakuulutamise päevale eelnenud kahe aasta
vastava ametikoha kuu keskmise ametipalga, töötasu või hüvitise 12-kordses ulatuses. Merike 
Prätzile 22 829.91 eurot ja Riho Roonile 19 200 eurot.
Merike Prätzil ja Riho Roonil anda asjaajamine ja ametikohustuste täitmise tõttu temale 
kasutamiseks antud vara üle vallavanem Avo Kirsbaumile hiljemalt 20. novembriks 2017. a.

Airi Hallik-Konnula: Kas olete mõelnud eraldada hüvitisest mingi osa kogukonna arenguks või 
heategevuseks?
Merike Prätz: Olen mõelnud päris palju kogukonda tagasi panustada, aga täpselt veel ei tea kuhu. 
Minu üks eelistus on noortekeskus. 
Riho Roon: Ei ole mõelnud veel sellele.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Merike Prätz ja Riho Roon taandasid ennast hääletamisest.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavanematele hüvitise maksmine seoses 
volituste tähtaja lõppemisega”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavanematele hüvitise maksmine seoses volituste tähtaja 
lõppemisega” otsusena nr 22.

15. Informatsiooni ärakuulamine
15.1 Margus Klaar: Valimisliit Me Elame Siin volikogu liikmete poolt on laekunud avaldus, milles
nad taotlevad Antsla ja Urvaste valdade ühinemislepingu avamise korral võtta volikogu istungi 
päevakorda haridus- ja kultuurikomisjoni jagamise kaheks komisjoniks - hariduskomisjoniks ning 
kultuuri- ja spordikomisjoniks.
Hariduse ning kultuuri- ja spordi küsimused hõlmavad erinevaid spetsialiste ja huvilisi ning nii 
hariduse kui ka kultuuri küsimuste lahendamine on valla strateegilised ülesanded. Just hariduse 
valdkonnas seisame silmitsi kiirete ja oluliste muutustega nii huvihariduse, õpilaste erivajaduste 
kui ka kooli uuenemise osas tervikuna. Komisjoni lahku viimisega on hariduse valdkonnas 
kompetentsete inimeste rakendamise kasutegur suurem ja ka tulemused on tunduvalt 
efektiivsemad. Samuti saavad kultuuri- ja spordikomisjoni liikmed keskenduda just selle 
valdkonna arendamisele nii soodsa keskkonna loomise kui ka vaimselt ja füüsiliselt aktiivsete 
vallakodanike motiveerimise kaudu.
Kui me ühinemislepingu avame, siis võtame selle avalduse päevakorda.
 
15.2 Margus Klaar: Valimisliit Me Elame Siin on esitanud ka teise avalduse, milles nad teevad 
ettepaneku, võtta volikogu istungi päevakorda arutusele volikogu istungite salvestiste avalik 
ülespanemine Antsla valla kodulehel. See võimaldab:
1) koostada lühemad volikogu istungite kirjalikud protokollid, milles tuuakse välja peamiselt 
vastuvõetud otsused;



2) vallakodanikel saada täpsema ülevaate volikogu istungil toimunust ning kaob ka vajadus 
vallakodanikel istungi ajal kohalolekuks;
3) volikogu liikmetel ja vallakodanikel igal hetkel istungitel toimunut kuulata ning tekib parem 
ülevaade, mis põhjusel ja asjaoludel otsus vastu võeti;
4) kokku hoida volikogu sekretäri tööaega, kuna senini toimub salvestise kuulamine volikogu 
sekretäri juuresolekul;
5) volikogu liige, kes mingil põhjusel ei saanud osaleda istungil, saab selle esimesel võimalusel 
läbi kuulata ning ennast detailidega kurssi viia. 

Ettepanekut ei saanud päevakorda võtta sellepärast, et Antsla valla põhimäärus ei näe hetkel ette 
helisalvestiste avalikuks kuulamiseks esitamist. Me muudame Antsla valla põhimäärust, kui 
volikogu liikmed on sellega nõus ja alles siis saame salvestised avalikustada.
Ettepanekuga hakkab tegelema arengu- ja planeerimiskomisjon, kui hakkab Antsla valla 
arengukava ja põhimäärust koostama. 

Volikogu esimees tutvustas AS Andmevara poolt pakutavat kohaliku omavalitsuse 
volikogu/valitsuse infosüsteemi VOLIS. 
Teenus võimaldab:
- läbi viia volikogu, valitsuse, jt istungeid ja koosolekuid, need automaatselt protokollida ning 
korraldada hääletusi;
- salvestada istungil toimuv videole ning see on hiljem kättesaadav ka kodanikele;
- istungitest osa võtta virtuaalselt;
- välja pakkuda või suunata elanike tehtud ettepanekuid avalikele hääletustele. 
Lahendus on kasutusel kahes omavalitsuses. Selle teenuse kuutasu on 40.50+km. 
Vajalik on soetada järgmised seadmed: arvuti, monitor, veebikaamera, mikrofon jm kokku 988.55. 

15.3 Merike Prätz: Minu, kui vallavolikogu aseesimehe elektroonilisele aadressile tuli ühe 
vallakodaniku kiri. Küsimus on esitatud kõigile volikogu liikmetele. Kas on vajalik koalitsioon ja 
opositsioon meie vallas. Saime suurte raskustega ühise valla ja nüüd juba erimeelsused. 
Vallakodaniku soovitus on, et kõik valituks osutunud volikogu liikmed jälgivad kahe valla 
ühinemisel sõlmitud lepinguid ja tegevuskavasid ning teevad kõik selleks, et need üksmeelselt ellu
viia, et kõik piirkonnad saaksid võrdselt koheldud. Ta soovib, et annaksime endast parima ja 
hoiaksime kokku.
Evelyn Tõniste: Meie oleme valmis koostööd tegema. See on väga lihtne, meid kõiki tuleb viia 
ühtsesse infovälja. 
Margus Klaar: Volikogu eestseisus hakkab kindlasti 1. jaanuarist koos käima.

15.4 Merike Prätz: VOL-i üldkoosolek toimub 1. detsembril 2017. a, algusega 9.00.

15.5 Merike Prätz: VOL-i juhatuse koosolek toimub 8. detsembril 2017. a, algusega 10.00.

15.6 Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 28. novembril 2017. a, algusega 15.00.

Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija


